
 
Protokół Nr 3/24 

 
z posiedzenia  Komisji Ochrony Środowiska i Adaptacji do Zmian Klimatu, które odbyło 
się w dniu  28.08.2024 r. godz. 11.00, sala nr 4 urzędu miejskiego. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła-  Renata Witczak – Przewodnicząca ww. Komisji. 
  

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr 1), radni zostali skutecznie 
poinformowani o  posiedzeniu komisji. 
  

Ad. 1 
Porządek obrad: 
1.Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu Nr 2/24 z dnia 19.06.2024 r. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 
2024r.- proj.1 
4.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Pabianic na 
2024r.- proj.8 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "planu Zrównoważonej 
Mobilności Miejskiej dla Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego 2030 ( z perspektywą 
do 2040) 
6.Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianic i zagospodarowania tych 
odpadów. 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez Miasto Pabianice w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen 
za te usługi. 
8.Sprawy różne. 
 
Do porządku obrad nie było uwag, przyjęto. 
 
Ad. 2 
Do protokołu nr 2/24 z 19.06.2024 r. nie było uwag, przyjęto. 
  

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska przedstawiła projekty uchwał. 
 
Ad. 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  budżetu miasta Pabianic na 2024 
rok – projekt nr 1. (Zał. Nr 2). 
uzasadnienie- I. Zwiększa się plan dochodów o kwotę 95.571,28 zł, w tym: 
1) dochody bieżące (kwota zwiększenia 95.571,28 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 57.060,00 zł w związku z przyznanymi środkami 
z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w 
formie dotacji celowej z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Leśna ścieżka 
dydaktyczna w Parku Wolności w Pabianicach”, 
- zwiększenie dochodów o kwotę 22.000,00 zł w związku z większymi niż planowano 
wpływami z opłaty środowiskowej, 



- zwiększenie wpływów z pozostałych dochodów o kwotę 16.511,28 zł. 
II. Zwiększa się plan wydatków o kwotę 95.571,28 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (kwota zwiększenia 79.060,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 79.060,00 zł w grupie wydatków związanych z 
realizacją ich statutowych zadań z przeznaczeniem na realizację zadania pn.: „Leśna 
ścieżka dydaktyczna w Parku Wolności w Pabianicach” (57.060,00 zł - dotacja z 
WFOŚiGW, 22.000,00 zł – wkład własny). 
2) wydatki majątkowe (kwota zwiększenia 16.511,28 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków w kwocie 16.511,28 zł w grupie inwestycje i zakupy 
inwestycyjne 
z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Budowa wybiegu dla psów”. 
III. Dokonuje się przeniesienia wydatków w kwocie 8.488,72 zł w grupie inwestycje i 
zakupy inwestycyjne z zadania pn.: „Rewitalizacja terenu przy ul. Św. Rocha w 
Pabianicach” na realizację zadania pn.: „Budowa wybiegu dla psów” 

 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- ścieżka edukacyjna  
to przede wszystkim tablice edukacyjne i namalowane pola do zabawy na alejkach. 

Radny Piotr Różycki- wyposażenie ma taki pomysł czy w ramach działań 
prowadzonych przez Straż  Miejską prace  wykonywane przez skazańców np. wybieg 
dla psów. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska – ten wybieg  to koszt 25.000 zł. 

Radny Piotr Różycki- ścieżka dydaktyczno- rekreacyjna od  Lewityna do Sereczyna- 
zabiegał o to  by włączyć  w te działania nadleśnictwo, zrobić miejsca postojowe i 
tablice informacyjne. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- projekt wybiegu był 
uzgadniany ze stowarzyszeniami. Wykorzystanie osób odrabiających kary to nie do 
końca tak wygląda bo skazańcom nie można dać im  pewnych narzędzi  np. piły do 
ręki itd. lepiej wykorzystać ich do bieżącego utrzymania porządku i czystości. 

Radny Piotr Różycki- włączenie skazanych to jedno, a druga forma to forma konkursu 
dla mieszkańców, żeby  ich włączać. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- można to rozważyć, 
ale te urządzenia są kontrolowane czy spełniają normy.  Karmniki dla zwierząt były 
wykonane prze WTZ, inne  i  firmy meblowe.  

Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- do radnego Różyckiego  koncepcję ścieżki  
na pewno przenalizujemy. 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–7, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 
 
Ad. 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian  budżetu miasta Pabianic na 2024 
rok – projekt nr 8. (Zał. Nr 3). 
uzasadnienie- I. Zmniejsza się plan dochodów per saldem o kwotę 7.938.800,00 zł, w 
tym: 
1) dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 61.200,00 zł), w tym: 
- zwiększenie dochodów o kwotę 61.200,00 zł z tytułu opłaty za gospodarowanie 



odpadami komunalnymi w związku z aktualizacją liczby osób zadeklarowanych w 
systemie. 
2) dochody majątkowe (zmniejszenie o kwotę 8.000.000,00 zł), w tym: 
- zmniejszenie dochodów o kwotę 8.000.000,00 zł w ramach zadania inwestycyjnego 
pn. „Budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią do piłki nożnej wraz z kontenerowym 
zapleczem sanitarno -szatniowym i urządzeniami infrastruktury towarzyszącej - 
dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład - edycja 8” w związku z 
wydłużeniem procedury przetargowej i przesunięciem terminu zakończenia zadania 
na rok 2025. 
II. Zmniejsza się plan wydatków per saldem o kwotę 6.525.901,40 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące (zwiększenie o kwotę 4.585.816,00 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 125.000,00 zł w grupie wydatki związane z 
realizacją ich zadań statutowych w Zarządzie Dróg Miejskich z przeznaczeniem na: 
dodatkowe oznakowanie ul. Popławskiej oraz pielęgnację zieleni wysokiej w pasach 
drogowych na terenie miasta Pabianic, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 2.700.000,00 zł w grupie dotacje na zadania 
bieżące w Wydziale Edukacji, Kultury i Sportu z przeznaczeniem na wypłaty dotacji 
dla niesamorządowych jednostek oświatowych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 1.250.000,00 zł w Miejskim Centrum Pomocy 
Społecznej z przeznaczeniem na zabezpieczenie środków na opłaty z tytułu 
umieszczenia podopiecznych w Domach Pomocy Społecznej w związku ze wzrostem 
kosztów umieszczania podopiecznych od marca 2024 r. oraz większą niż planowano 
ilością umieszczanych w nich osób, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 269.592,00 zł w Wydziale Ochrony Środowiska w 
grupie wydatków związanych z realizacją ich statutowych zadań z przeznaczeniem 
na: zapewnienie ciągłości obsługi systemu gospodarowania odpadami (149.592,00 
zł), utrzymanie elementów małej architektury na Starym Rynku (60.000,00 zł), 
nasadzenia zieleni na terenie miasta (60.000,00 zł), 
- zwiększenie wydatków o kwotę 28.000,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją 
ich zadań statutowych w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na 
zabezpieczenie kosztów związanych ze zwrotem dotacji otrzymanej z UE na 
realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie”, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 13.224,00 zł w grupie wydatki związane z realizacją 
ich zadań statutowych w Kancelarii Prezydenta Miasta z przeznaczeniem na 
uzupełnienie środków Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 180.000,00 zł w grupie wydatki związane z 
realizacją ich zadań statutowych oraz o kwotę 20.000,00 zł w grupie wydatków na 
wynagrodzenia i składki od nich naliczane w Kancelarii Prezydenta Miasta z 
przeznaczeniem na realizację planowanych przedsięwzięć przez Zespół ds. Promocji 
Miasta. 
2) wydatki majątkowe (zmniejszenie per saldem o kwotę 11.111.717,40 zł), w tym: 
- zwiększenie wydatków o kwotę 269.000,00 zł w Zarządzie Dróg Miejskich na 
realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa dróg gminnych” z 
przeznaczeniem na przebudowę chodnika na ul. Cichej w Pabianicach, 
- zwiększenie wydatków o kwotę 49.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy 
inwestycyjne w Wydziale Infrastruktury Technicznej i Komunikacji na zabezpieczenie 
zwrotu środków z UE otrzymanych na realizację projektu pn. „Rowerowe Łódzkie”, 
- zwiększenie wydatków w kwocie 130.000,00 zł w grupie inwestycje i zakupy 
inwestycyjne w Wydziale Inwestycji Miejskich w związku z utworzeniem nowego 
zadania inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja placówek oświatowych w 



Pabianicach - opracowanie dokumentacji” (SP Nr 2, 13, 15 oraz PM Nr 5 i 12), 
- ujęcie kwoty  2.050.000,00 zł na zwiększenie rezerwy inwestycyjnej, 
- zmniejszenie wydatków o kwotę 13.609.717,40 zł w Wydziale Inwestycji Miejskich 
na realizację zadania pn. „Budowa boiska ze sztuczną nawierzchnią do piłki nożnej 
wraz z kontenerowym zapleczem sanitarno-szatniowym i urządzeniami infrastruktury 
towarzyszącej - edycja 8 RFPŁ” 
(w tym: dofinansowanie z RFPŁ o kwotę 8.000.000,00 zł, wkład własny o kwotę 
5.537.451,40 zł oraz wydatki okołoprojektowe o kwotę 72.266,00 zł) w związku z 
wydłużeniem procedury przetargowej i przesunięciem terminu zakończenia zadania 
na rok 2025. 
III. Zmiana wyniku budżetu: 
Skutkiem powyższych zmian po stronie dochodów i wydatków jest zmiana wyniku 
budżetu w roku 2024, który ulega pogorszeniu o kwotę 1.412.898,60 zł i po zmianach 
będzie wynosił (-) 3.811.493,56 zł (deficyt budżetu). 
Deficyt planuje się sfinansować przychodami pochodzącymi z: 
- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 
szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w 
kwocie 1.091.912,68 zł 
- nadwyżki z lat ubiegłych w kwocie 2.719.580,88 zł. 
 

Radny Tadeusz Gęs - co się wydarzy jak wyjdziemy z tego projektu, jakie 
konsekwencje, czy demontaż. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej Marcin Chmielewski- część stojaków  
pozostawimy na parkowanie indywidualne, część zdemontujemy. 

Radny Tadeusz Gęs -  może zamontować je przy szkołach np.  przy nr 13. 

Radna Joanna Kupś-w projekcie było jeszcze 10 jednostek czy znamy ich zdanie.  Co 
się stanie z rowerami czy będzie ich remont i doprowadzenie do stanu używalności  i 
co  dalej z nimi. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej Marcin Chmielewski- - też typowaliśmy  
przeniesienie stojaków do szkół, stanowiska pozostałych samorządów jest  takie, że 
nie są zainteresowane  kontynuacją tym przedsięwzięciem.  Będzie spotkanie w tej 
sprawie. Wykonawca  powinien nam zdać rowery jako po zużyciu 6 letniego 
użytkowania ale działające, do VII 2025 r. będą na stanie miasta, potem przetarg na 
sprzedaż lub inna forma wykorzystania. 

Radna Joanna Kupś- ile  to sztuk rowerów. 

Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej Marcin Chmielewski- 122 szt. 

Radny Piotr Różycki- prosi o bilans zysków i strat tej działalności rowerowej. Złożył 
interpelację dot. skrzyżowania  przy ul. Grota Roweckiego- Nawrockiego i tam  
znajduje się stacja rowerowa i jest tam bałagan. Nasadzenia zieleni- 60 tys. zł. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska – bilans   to dochody od 2018 r. – to  ok. 64.000 
zł., natomiast koszt utrzymania  systemu  rowerowego 2.422.000 zł do XI 2023r. 

Radny Piotr Różycki-  utrzymanie architektury na Starym Rynku i nasadzenia za  
60.000 zł. Więcej szczegółów. 



Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- my  będziemy 
administrować terenem, a utrzymanie bieżące  to będzie firma zewnętrzna  wybrana 
w przetargu, elementów małej architektury jest tam dużo, będzie  ogłoszone 
postępowanie na składanie ofert. Przetargi  na utrzymanie do k. stycznia  2025r. , w 
ramach  tego będą przeglądy i zabezpieczenie na zimę i  

Radny Piotr Różycki-  chciałby zobaczyć przetarg. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- planujemy 
nasadzenia zamiany trawników na rośliny okrywowe typujemy  te miejsca, kilka miejsc 
z projektu tramwajowego zamiast trawnika będzie to próba. 

Radny Piotr Różycki- jakie to planowane zadania zespołu promocji miasta. 

Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska- to pytanie na sesji do Pani Prezydent.  

Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- sporny chodnik, o którym mówi radny Piotr 
Różycki  on jest typowany do remontu może w partnerstwie z PSM. 

Radny Piotr Różycki- mówimy o 120 m chodnika., a straciliśmy  2.000.000 zł na 
projekcie rowerowym 

Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–6, przeciw-0, 
wstrzymało się -1. Przyjęto. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- przedstawił projekt uchwały. 
 
Ad. 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "planu Zrównoważonej 
Mobilności Miejskiej dla Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego 2030 ( z perspektywą 
do 2040) (Zał. Nr 4). 
uzasadnienie- Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej (ang. Sustainable Urban 
Mobility Plan, SUMP) to dokument strategiczny, wskazujący długofalową wizję 
rozwoju ekologicznych i efektywnych sposobów poruszania się w określonym terenie, 
poprzez wyznaczenie określonych działań, celów operacyjnych i strategicznych oraz 
wskaźników realizacji jego założeń. SUMP jest opracowaniem przekrojowym, 
poruszającym kwestie dotyczące transportu publicznego, ruchu rowerowego i 
pieszego, urbanistyki, środowiska czy logistyki. 
Plan Zrównoważonej Mobilności dla Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego (PZMM, 
SUMP ŁOM) definiuje długofalową wizję rozwoju transportu do 2030 roku. Jako 
dokument strategiczny, skupia się przede wszystkim na określeniu kierunków 
planowanych zmian, dotyczy całego Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego (ŁOM), a 
nie tylko Pabianic. Obejmuje zakres wyzwań związanych z transportem miejskim, 
powiatowo-gminnym, a także częściowo regionalnym. Uwzględnia specyfikę 
wszystkich samorządów wchodzących w skład Obszaru. Został opracowany dzięki 
zaangażowaniu mieszkańców ŁOM, przedstawicieli władz poszczególnych jednostek 
samorządu terytorialnego tworzących Stowarzyszenie Łódzki Obszar Metropolitalny, 
reprezentantów innych interesariuszy instytucjonalnych (jednostek zależnych i 
podległych, spółek samorządowych, zarządców infrastruktury, stowarzyszeń i 
aktywistów, lokalnych grup działania, organizacji pozarządowych, przedsiębiorstw i 
innych pracodawców, czy szkół różnego szczebla), których wspólnym celem jest 
efektywne przemieszczanie się po terenie ŁOM. Proces tworzenia SUMP objął trzy 
etapy konsultacji społecznych, prowadzonych od października 2023 r. oraz 



obejmował spotkania z przedstawicielami samorządów ŁOM, wywiady 
i badania, warsztaty z przedstawicielami mieszkańców, organizacji pozarządowych 
i administracji samorządowej. Ostatni etap konsultacji społecznych, został 
przeprowadzony w okresie od 11 marca do 1 kwietnia 2024 roku, w zakresie 
kompletnego projektu dokumentu razem z Prognozą oddziaływania na środowisko, 
który został podany do publicznej informacji, z możliwością składania przez 
społeczeństwo uwag i wniosków. „Plan Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla 
Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego 2030 (z perspektywą do 2040)” został przyjęty 
w dniu 7 czerwca 2024 r. Uchwałą nr 6/2024 Rady Stowarzyszenia Łódzki Obszar 
Metropolitalny. Podczas opracowywania SUMP wykorzystano drugą edycję 
Wytycznych dotyczących opracowania i wdrożenia PZMM opracowanych dla Komisji 
Europejskiej. Zgodnie ze stanowiskiem Komisji Europejskiej wyrażonym w 
przedmiotowych Wytycznych, uwzględniono osiem zasad przewodnich określających 
podejście do planowania zrównoważonej mobilności miejskiej, które zostały 
zdefiniowane przez Komisję Europejską w Pakiecie Mobilności Miejskiej z 2013 r. 
Kompleksowość dokumentu oraz jego znaczenie dla zintegrowanego planowania 
działań w zakresie mobilności na miejskich obszarach funkcjonalnych sprawiają, że 
PZMM jest jednym z najważniejszych dokumentów wymaganych przez Unię 
Europejską do aplikowania o dotacje unijne w perspektywie finansowej 2021-2027 
dla projektów z zakresu transportu i mobilności dla miast wojewódzkich i ich 
obszarów funkcjonalnych. Stanowi on podstawę ubiegania się o dofinansowanie, a 
na potwierdzenie spełnienia kryterium wyboru projektów konieczne jest 
przedstawienie uchwały Rady Miejskiej w Pabianicach w sprawie przyjęcia 
Planu. Spełnienie kryterium jest konieczne do przyznania dofinansowania. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- to opracowanie definiuje dokument 
strategiczny niezbędny do aplikowania o środki zewnętrzne były 3 razy konsultacje 
społeczne od X 2023r., są 4 cele strategiczne. 
 
Radny Piotr Różycki -pobieżnie zapoznał się,  ta tematyka i obszar to  powinno być 
kilka tomów, gdzie były konsultacje, warsztaty ? jest to  pobieżny dokument- broszurka. 
 
Przewodnicząca komisji Renata Witczak-  ona brała udział w konsultacjach i 
warsztatach w tej sali w godzinach popołudniowych, 
 
Radny Piotr Różycki – ten zakres to powinno być kilka tomów. 
 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej Komunikacji Marcin Chmielewski-  do 
radnego Piotra Różyckiego - nazywa Pan broszurką , opracowanie na 500 stron. Jest 
tym oburzony. Wszyscy mogli wziąć udział w konsultacjach od listopada  2023 r., 
wywiady zrealizowano 4 , były ankiety wśród mieszkańców, były spotkania 
warsztatowe, projekt był  wyłożony do publicznego wglądu i  dawał możliwości do 
składania uwag. Uwzględnia przejazd na ul. Lutomierskiej i Wspólnej. Chciałby żeby 
radni się zapoznawali z dokumentami. 
 
Radny Piotr Różycki- to pan jest urzędnikiem i to pan jest dla radnych a nie radni dla 
państwa, zainteresuje się tym tematem, dostał  materiał dopiero 7 dni przed sesją. 
 
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–6, przeciw-0, 
wstrzymało się -1. Przyjęto. 



Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- przedstawiła projekty 
uchwał. 
 
Ad. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianic i zagospodarowania tych 
odpadów (Zał. Nr 5). 
uzasadnienie- 1. Niniejszy projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 
zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta Pabianice i 
zagospodarowania tych odpadów został przygotowany w celu ujednolicenia nazwy 
Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych, zgodnie z zapisami ustawy 
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. 
2. Projekt uchwały został zaopiniowany przez Państwowego Powiatowego Inspektora 
Sanitarnego w Pabianicach. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska-będzie  nowy przetarg 
na odbiór odpadów  przez 30 m-cy i przy okazji poprawiamy uchwały. Był limit na 
PSZOK- u  można było oddać 4 opony na 1 gospodarstwo domowe, teraz zwiększamy 
do 8 opon. 
 
Radny Marcin Krebs- czy nowa uchwała nie będzie miała wpływu  na stawkę. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- na 1 osobę nie 
zwiększamy stawki. 
 
Radny Piotr Różycki- ile mieszkańcy w skali miesiąca oddają opon. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska-  20- 30 opon w 
miesiącu, najwięcej w sezonie wymiany opon. 
 
Radny Piotr Różycki-  jakie rodzaje śmieci najwięcej oddają. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- biodegradowalne i 
budowlano-rozbiórkowe. pomimo zbiórki dużo gabarytowych jest   ich sporo, PSZOK 
coraz częściej używany przez mieszkańców. 
 
Radny Piotr Różycki- na PSZOK-u czy miasto nie powinno  wykorzystać odpadów 
budowalnych. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- na to nie pozwalają 
przepisy odpad to odpad, żeby go użyć musi utracić status odpadu. 
 
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–7, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 
 
 
 
 



Ad. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług 
świadczonych przez Miasto Pabianice w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen 
za te usługi (Zał. Nr 6). 
uzasadnienie- 1.Przedłożony projekt uchwały jest zgodny z zapisami art. 6 r. ust. 4 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach z dnia 13 września 1996 r. 
2. Podjęcie niniejszej uchwały wynika ze zmiany wachlarza oferowanych 
mieszkańcom usług dodatkowych i ustaleń cen za te usługi, na podstawie 
przedłożonej przez wykonawcę oferty w prowadzonym postępowaniu przetargowym 
na: „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
na których zamieszkują mieszkańcy, położonych na terenie Miasta Pabianice. 
 
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska- wychodzi z 
dodatkowym usługami  dla mieszkańców np duży pojemnik na odpady papierowe, 
liście i gałęzie, gabaryty i  tekstylia, za te dodatkowe usługi  są opłaty. 
 
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały–7, przeciw-0, 
wstrzymało się -0. Przyjęto. 
 
Ad. 8 
Sprawy różne – 

Radny Marcin Krebs-  uważa ,że czas na posiedzenie komisji powinien być 
zaplanowany na co najmniej 45 minut. 
Stary Rynek - fontanna obieg zamknięty, a woda wylewa się poza 
fontannę .Nasadzanie drzew  wraz z workami  tak jak w Parku Wolności, czy od razu  
na Starym Rynku też nie powinny być. 
Zakończył się I etap naboru dot. dofinansowania i naboru wymiany kopciuchów, jakie 
efekty. 
 
Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich  Malwina Sawosz-  została wyregulowana 
woda w  fontannie, zmniejszona wysokość ale jest też zmniejszony  wpływ wiatru, 
sprawdzamy to i jesteśmy w kontakcie z wykonawcą, worki częściowo się pojawiły przy 
drzewach. 
 
Radny Piotr Różycki- czy ta woda nie zbiera się  również po opadach. 
 
Naczelnik Malwina Sawosz -obserwujemy po opadach,  jest to wszystko świeże, teren 
siada obserwujemy. 
 
Pani Dorota Derendarz- I etap  trwał  do 3.08.br - liczba 46 wniosków, II nabór  będzie 
od 4.09.br. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- 46 złożonych wniosków, poza tym 
mieszkańcy korzystali z innych programów „czyste powietrze”, „ciepłe mieszkanie”, 
większość  mieszkańców  wybierała gazowe  źródeł ogrzewania, pewne rzeczy w 
programie będą do poprawy, chcemy nabór wcześniej rozpocząć. 
 
Radny Marcin Krebs- było mało czasu, ale pierwsza deklaracja o 2.000.000 zł padła w 
marcu, jaka kwota łączna te 46 wniosków, czy do końca roku nadal obowiązuje 



wymiana. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- uchwała antysmogowa  nadal obowiązuje, 
do końca roku musi być wymiana piecy pozaklasowych , kwota wydatkowana do tej 
pory- 120 tys. zł,  jeśli chodzi o szybkość procedowania  to od 7.05 czyli od początku 
kadencji przez  35 dni  zostało  to przygotowane. 
 
Radna Bożenna Kozłowska- czy ZGM wymienia piece. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski- kończymy prace inwentaryzacyjne i 
doboru, środki własne do k. tego roku zabezpieczymy na  wymianę. 
 
Radny Tadeusz Gęs- popiera wniosek radnego Krebsa. 
 
Przewodnicząca komisji Renata Witczak- w przyszłym tygodniu odbędzie się komisja 
plenerowa. 
 
Radna Joanna Kupś – nie będzie nas, prosi o inny termin. 
 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Na tym zakończono posiedzenie o godz. 12.15. 
 
 Protokółowała:                  Przewodniczyła: 
 
        Monika Ludziejewska                                                     Renata Witczak 

      


